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Abstract (en)
The axial-flow turbine stage (8) comprises a guide vane (11), a blade (13) arranged at the downstream direction of the vane, and the blow-out
portions (24) arranged at the trailing edge (16) on the pressure side (18) of the vane, for blowing gas in the main flow direction (25). An adjusting
device is arranged for adjusting the partial load operation of the turbine stage, according to the change in effective profile geometry of the vane,
such that the inflow angle (27) of vane is reduced with respect to the inflow angle (26) of the blade. An independent claim is included for operating
method of axial-flow turbine stage.

Abstract (de)
Eine Axialturbinenstufe für eine Gasturbine (1) weist eine Leitschaufel (11) und eine stromab der Leitschaufel (11) angeordnete Laufschaufel (13)
sowie eine Ausblaseeinrichtung (20 bis 24) auf, mit der an der Druckseite (18) im Bereich der Hinterkante (16) der Leitschaufel (11) Ausblasegas
(25) in die Hauptströmung der Axialturbinenstufe (8) ausblasbar ist, wobei die Ausblaseeinrichtung (20 bis 24) eine Justiereinrichtung (22) aufweist,
mit der die Ausblaserate im Teillastbetrieb derart justierbar ist, dass die wirksame Profilgeometrie der Leitschaufel (11) mittels dem Ausblasegas
(25) verändert ist, wodurch der relative Zuströmwinkel (27) der Laufschaufel (13) an den relativen Auslegungszuströmwinkel (26) der Laufschaufel
(13) angleichbar ist.
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